
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 26. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1301

Vil ministeren kommentere artiklen ”DTU: Giv ikke ansvaret for vores drikkevand til læg-

folk” fra Altinget den 27. august 2019 (www.altinget.dk/miljoe/artikel/dtu-giv-ikke-ansvaret-

for-vores-drikkevand-til-laegfolk) samt artiklen ”Hård kritik af blødt vand-firmaer - og af

statens manglende regulering af dem” fra WaterTech den 25. august 2020 (https://

pro.ing.dk/watertech/artikel/haard-kritik-af-bloedt-vand-firmaer-og-af-statens-manglende-

regulering-af-dem) og forslag fra DTU-forskere om, 1) at der skabes overblik over omfan-

get og kvaliteten af installationerne, 2) at lovgivningen ændres, så ansvaret for kontrol og

opfølgning på vandkvalitet ligger hos en vandforsyning under opsyn af myndighederne,

hvis anlægget omfatter flere husstande/kunder, og 3) at decentral vandbehandling til flere

husstande kun tillades efter rådføring med kommune og generelt medfører en registre-

ringspligt, så der skabes et overblik over omfanget og typerne af vandbehandling, jf. artik-

len: ”Stor sundhedsrisiko ved privat vandbehandling” fra WaterTech den 3. oktober 2019

(https://pro.ing.dk/watertech/artikel/stor-sundhedsrisiko-ved-privat-vandbehand-

ling-3843)? Og vil ministeren oplyse, hvad regeringen agter at foretage sig for at sikre

vandkvaliteten og sikkerheden ved blødgøringsanlæg?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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